
Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

7/2023.  

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. 

szeptember 27-ei közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Szlovák Tájház (2840 Oroszlány, Alkotmány út 55.) 

 

Jelen vannak:  Szabó István Lajosné elnök, Bekéné Sziráki Marianna, Tóth Istvánné, Bíró Józsefné 

önkormányzati képviselők 

    

Távol van:  Viczena Miklós önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Szabó István Lajosné elnök a közmeghallgatást 15 óra 7 perckor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 5 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 4 fő jelen volt.  

 

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Bekéné Sziráki Marianna képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

56/2023. (IX. 27.) határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2023. szeptember 27-ei közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2023. szeptember 27-ei közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Bekéné Sziráki Marianna képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök javasolta, hogy a kiküldött napirendi pontokat fogadják el. 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

57/2023. (IX. 27.) határozata 

a 2023. szeptember 27-ei közmeghallgatás napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. szeptember 27-ei 

közmeghallgatáson a következő napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Tájékoztatás az elmúlt évi közmeghallgatástól az ez évi közmeghallgatásig szóló kulturális rendezvények 

végrehajtásáról 

2. Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évre tervezett fő rendezvényeiről 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztatás az elmúlt évi közmeghallgatástól az ez évi közmeghallgatásig szóló 

kulturális rendezvények végrehajtásáról 

  
                                                   Előadó:     Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, a kulturális rendezvények végrehajtásáról szeretne tájékoztatást adni. Tavaly 

is ilyenkor találkoztak itt a Szlovák Tájházban, vagyis szeptember hónap közepén. Ebben az időszakban már 

háromnegyed éven túl vannak.  

Elmondta, az elmúlt évi közmeghallgatás óta a következő programok kerültek megrendezésre: 

Szeptember 23-án vett részt Budapesten a szlovák szószóló Paulik Antal meghívására a parlamentben, ahol a 

népszámlásról kaptak tájékoztatást. Eddig a statisztikai adatok közt nem találta meg az adatokat, hogy hány szlovák 

van Oroszlányban. 

Szeptember 24-én Vágsellyei A SZÍV SEGÍT-civil szervezet meghívására vettek részt egy jótékonysági 

rendezvényen-fiatal segítségre szoruló gyerekeket támogatták a bejött pénzösszeggel. Ezen a napon lángosokat és 

gulyást készítettek, és a gulyásuk versenyben is vett részt és első helyen végeztek, egy ajándék kosár volt a 

nyeremény. 

Szeptember 28-án egy civil szervezet 10 éves év fordulóján vettek részt. Az Örökifjak klub ünnepelte 10 éves 

működését.  

Október 1-én Az idősek napján vettek részt a városi Művelődési Házban. ezt az idén is megrendezik, kaptak is 

meghívót. 

Október 5-én Esztergomban a Vágsellyei Liska Mária festőnő kiállításán vettek részt. A rendezvényt a KEM Szlovák 

Önkormányzat szervezte. 

Október 8-án nemzetiségi ruhát öltöttek és részt vettek a szüreti felvonuláson és a II. Rákóczi klub belső udvarának 

felújításának ünnepélyes avatásán, és utána a szüreti mulatságon, amit a FHKE szervezett. 

Október 10-től október 14-ig a Tájházban tartották az iskolások, óvodások, civil szervezetek tagjai részére szlovák 

nemzetiségi hetet, ahol bemutatták az ősök őszi munkálatait, régi szlovák ételek-gasztronómiáját. 

Október 15-én megemlékeztek egy kiállítással, filmek bemutatásával a Tájházunk 35. éves évfordulójára. 

Október 25-én a Temetőkertben megtartották az evangélikus lelkész asszony Farkas Etelka közreműködésével-

megemlékezést az Ősökre Mindenszentek, Halottak napja tiszteletére. 

November 7-én a Tájházban TV felvételt készítettek a KEM Közgyűlés megbízásából. A vármegye minden 

településéről készültek rövid ismertető filmek. A filmet a Bányász klubban tavasszal már láthatták. 

November 24-én a II. Rákóczi F. klubban a FHKE által megrendezésre került Turbucz Lajosné-Idus 

közreműködésével adventi koszorú, ajtó díszek saját kezű készítése. 

December 10-én megtartották a II. Rákóczi F. klubban a Szlovákok napját, ami egyúttal a KEM nemzetiségi nap is 

volt egyúttal. 

December 17-én vettek részt a KEM Szlovák Önkormányzat által megrendezésre kerülő kiránduláson Bratislaván a 3. 

adventi vásáron. 

Az idei évben ugyan úgy, mint tavaly előkészítették az évi kulturális programtervüket. 

2023.év: 

Február 4-én vettek részt Zsámbékon az oroszlányi születésű Munkácsi díjas szobrász Kungl György temetésén. Neki 

köszönhető a Topolya kút szobor készítése. 

Január 7-én a Doni megemlékezésen és koszorúzáson vettek részt az evangélikus gyülekezeti házban és a templom 

falánál koszorút helyeztek el. 

Február 7-én a Tájházban disznóvágás volt az általános iskolás gyermekek közre működésével. 

Ezt a rendezvényt a Szlovák, batyus bál helyett tartották. 

Február18-án immár nyolcadik alkalommal megrendezték a „Siska sütő versenyt” és ezen a napon megszavazták azt a 

három személyt, akik az idei évben képviselni fogják a szlovák önkormányzatot a Magyarországi Szlovákok 

Szervezetének Közgyűlésén, továbbképzéseken. Tatabánya-Bánhidáról is jöttek a saját siskákkal versenyre a Szlovák 

Önkormányzat tagjai. 

Február 20-án asszonybálon vettek részt, amit évente a Baráti kör szervez. 

Március 6-án megtartották a tájházban a Nőnapot. Köszönetét fejezte ki a Szlovák önkormányzat tagjának, Viczena 

Miklósnak a szép köszöntőt. 

Március 9-én vettek részt a FHKE közgyűlésén. 

Március 15-én a nemzeti ünnepen- koszorúzáson vettek részt. 

Április 2-án Babicskázás volt, Tóth Istvánné, Bekéné Sziráki Marianna, Rieder Terézia babicskák fogadták a lányokat. 
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Április 3-án Tatabányán a Jászai színházban a Kassai társulat által előadott LILIOM című színdarabot nézték meg, 

szlovák nyelven, felirattal. 

Április 4-én megtartották a húsvéti előkészületeket iskolások részére a Tájházban. 

Április 16-án Tardoson voltak a Vertigo magyarországi szlovák színházi társulat szlovák nyelven előadott vidám 

színházi műsoron. 

Április 17-én Nobik Erzsébet lelkésznő tiszteletre testületi ülés után ez emlék helyre elhelyeztek emlékező virágokat. 

a Topolya parkban. 

Április 21-én a Bp. Rákóczi út 15-ben a Szlovák Intézetben megtartott MSZSZ közgyűlésen vettek részt hárman-ő, 

Mariann és Magdika képviselve az oroszlányi pobočkát. 

Április 22-én Vértesszöllősi Nemzetiségi öltözetek, szlovák rendezvényen vettek részt. 

Április 29-én vettek részt Tótkomlóson az OSZÖ Közművelődési Központ által megrendezésre kerülő Tájház 

gondnokainak konferencián. A rendezvényen Bekéné Sziráki Marianna, Molnár Ferencné és ő vettek részt. 

Május 7-én a KEVM Szlovák Önkormányzat szervezésében a római katolikus Szent László templomban Tatabánya-

Bánhidán tartotta meg a KEVM Szlovák Önkormányzat a „Templom dala” című rendezvényt, ahol részt vettek. 

Május 8-án tartottak családi napot a Tájházban –Majális néven. 

Május 13-án vettek részt Vágsellyén Salafest lángos és gulyás főző versenyen, ez egy jótékonysági rendezvény volt. 

Május 22-étől május 26-ig egy nyelvtáborban vettek részt az alacsony Tátrában-Hronecon. Első napon, vagyis hétfőn 

a Kozárovce településsel ismerkedtek meg, ahol a polgármester Bystrík Izold és Jókay János vezette őket körül a 

településen és bemutatták az emlékhelyeiket is / templom, sporttelep, tehenészet…/. 

Május 27-én a Hősök napján koszorúzáson vettek részt. 

Május 30-án vendégül látták a Tájházban a József Attila általános iskola tanulóit egy műhely munkára.  

Június 4-én az Összetartás napján vettek részt a koszorúzáson. 

Június 10-én a Baráti kör szervezésében részt vettek a Haraszthegyi pikniken, amit gyerekek számára szerveztek, a 

sátorban nudlit készítettek számukra és velük együtt. 

Július 1-én Nézsán vettek részt a Szlovákok napján, amit az Országos Szlovák Önkormányzat szervez minden évben 

így a Szent Cyril és Metod nap környékén. 

Július 8-án Pajta fesztiválon együttműködtek a fő szervezővel, a Baráti körrel a Tájházban. 

Július 31-től augusztus 2-ig a Tardosi Malomvölgyben a KEVM Szlovák Önkormányzat megrendezte a gyerek tánc 

tábort, ahol az oroszlányi Bránicka tánc együttes pár táncosa és a vezetőjük Biró Józsefné is részt vettek. 

Augusztus 12-én immár 28-ik alkalommal megrendezték a FHKE-val együtt a Falunapot. 

Augusztus 17-én vendégül látták a Tájházban a Benedek általános iskola gyerekeit, akik táborban voltak és ezen a 

napon ismerkedhettek meg a szlovák Tájházzal, kis feladatokkal, gasztronómiával, nemzetiségi táncokkal 

ismerkedhettek meg. 

Augusztus 20-án koszorúzás volt, gyerekek is részt vettek az új kenyér átadásánál, az emlékműnél. 

Augusztus 27-től augusztus 31-ig Horné Salibyben a szlovák klub tagjainak üdülése volt, köszönetképp az évi 

munkáért. 

Szeptember 3-án a Bányász napon részt vettek a főző versenyen, szlovák bab gulyást krumplis gombóccal késztettek. 

Szeptember 23-án részt vettek a tardosi szlovákok napján, itt fergeteges műsort láttak. 

Szeptember 24-én meghívást kapott a kozárovcei polgármestertől, este szép kultúrműsorral kedveskedtek, egy 

pozsonyi táncegyüttes lépett fel, másfél órás műsor volt. 

 

Ezt követően megköszönte a figyelmet, majd kérte, aki elfogadja a tájékoztatót, kézfelemeléssel jelezze. 

 

Miután kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak a tájékoztató elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

58/2023. (IX. 27.) határozata 

az elmúlt évi közmeghallgatástól az ez évi közmeghallgatásig szóló kulturális rendezvények végrehajtásáról 

szóló tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az elmúlt évi közmeghallgatástól az 

ez évi közmeghallgatásig szóló kulturális rendezvények végrehajtásáról szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 
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2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évre tervezett  

fő rendezvényeiről 

 

Előadó:    Szabó István Lajosné elnök  

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, jövőre nem lesz kerek évforduló, a programokat, amiket eddig megtartottak, 

megpróbálják megtartani. Júniusban választás lesz, reméli a munka utána is ugyanúgy mehet majd. Október 12-ig kell 

beküldeni a Bethlen Gábor alapkezelőhöz a pályázataikat, el kell dönteni, milyen programokra pályáznak, 4 csoportra 

osztották a pályázatokat, lesz 300 E Ft-os, 600, 600-1 M Ft-os, vannak táborokhoz, ruha készítéshez. 4000  Ft-ot kell 

befizetni pályázatonként. Lesz a 29. Falunap, a 9. siska sütő verseny. A januári Szlovák bált megpróbálnák, de a 

termet el kell kérni a gimnáziumtól. Ha sikerül a bál megrendezése, disznóvágást nem szerveznek. Táborra akarnak 

pályázni, a nyelvoktatást is folytatni kéne. Amíg erő, energia van, megpróbálják az oroszlányi szlovákságnak, 

lakosoknak a szlovák kultúrát átadni. 

 

Kis Imre Pálné elmondta, örömmel hallgatta a beszámolót, köszönet illeti a önkormányzatot, hogy támogatást 

biztosít. Kiemelte a Szlovák klubbot és a Bránickát, hogy a saját programokon túl vitték a hírét az itteni 

hagyományőrzésnek. A Szlovák klub minden főzőversenyen megjelent, elismerés illeti őket. A Bránickát is kiemelte, 

a táncaikkal mindig tudnak színt vinni más rendezvényekre is. Sok munkát igényel, a gyerekek felnőnek, mindig 

újakat kell betanítani. Volt Tardoson, megfogta a különféle korosztály szereplése. A Meseliget óvodában egyenlőre 

nincs szándék kapcsolat teremtésre, de azért szoktak jönni a Tájházba. Ha lehetne, pályazattal egy garnitúra ruhát 

varratni kéne nekik és megajándékozni őket, és amikor körtáncokat tanítanak, induljanak el ilyen hagyományőrzésben. 

Jó lenne 10-15 ilyen ruhát pályázat útján beszerezni. Amihez nem kell sok energia, olyat szabad csak vállalni a 

jövőben, korosztályuk miatt ettől többet tervezni nem szabad. Kifejezte gratulációját, és megköszönte mindenki 

munkáját. 

 

Fátrai E. Márta elmondta, nem volna szabad elfeledni, hogy a város megemlékezett Szabó Istvánné elnök 

asszonyról, megkapta Oroszlány díszpolgára címet, gratulált ehhez. 

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, ha nem lennének a civil szervezetek, hiába dolgozna, azt a sok segítséget, 

amit kap a családtól, az önkormányzasttól, a klubbtól, anélkül nem tudna ilyen eredeményeket elérni. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök a közmeghallgatást 15 óra 45 perckor 

bezárta. 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó István Lajosné  Bekéné Sziráki Marianna 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 


